
Český svaz chovatelů 

Ústřední odborná komise chovatelů holubů, Maškova 3, 182 53 Praha 8 - Kobylisy 

Tel.: 284683437, fax: 284681451, e-mail: holubi@cschdz.eu,http://www.cschdz.eu 

IČO: 00443204, DIČ: CZ00443204,Bankovní spojení: KB Praha 9, č. účtu: 635081/0100  

Číslo jednací:   Vaše č. j. /ze dne: Vyřizuje/linka:  Dne:  

   ČSCH    Tomáš Marušák                 17. 11. 2016 

Zápis č. 4/2016 ze schůze ÚOK chovatelů holubů ze dne 17. listopadu 2016 

v Lysé nad Labem 

 

Přítomni: Pavel Wieder, Jiří Holáň, Ondřej Matouš, Mgr. Bc. Alexandr Veselý, Jiří Kristek, 

Ing. Václav Krůta 

Hosté: Karel Bek, Jiří Maček, Ing. Miroslav Gaja a Ing. Tomáš Sousedík 

Pozvaný př. Došek Vlastimil se nedostavil. 

Jednání zahájil předseda ÚOK chovatelů holubů Pavel Wieder. Přivítal přítomné a představil 

připravený program.  

 

Program jednání ÚOKOH: 

1.  Jednání s představiteli klubu ČS 

2.  Kontrola usnesení z minulé schůze - 16/1/6/1 Kristek 

3.  Projednání návrhu smlouvy CV MKDH  2017-  Matouš 

4.  Projednání funkčních paušálů  - Matouš 

5.  Projednání zabezpečení CV 2016 – udělování šampionů, odvolací komise 

6.  Projednání vyhodnocování PCH 

 

Pavel Wieder konstatoval, že jednání ÚOK chovatelů holubů je usnášeníschopné. 

Tajemník komise Tomáš Marušák byl pověřen zpracováním zápisu. Ověřením zápisu byl 

pověřen Jiří Kristek. Přítomní schválili předložený program a bylo zahájeno jednání. 

Pokud není uvedeno jinak, byla všechna usnesení schválena všemi hlasy. 

mailto:holubi@cschdz.eu
http://www.cschdz.eu/


Ad. 1.  Jednání s představiteli klubu ČS 

Pavel Wieder přivítal přítomné zástupce Klubu chovatelů holubů českých staváků Karla 

Beka, Ing. Miloslava Gaju, Jiřího Mačka a Ing. Tomáše Sousedíka. Projednány byly podané 

podněty Jihomoravské pobočky klubu. 

Ing. Gaja informoval o současné neutěšené situaci v pobočce, kde zastává funkci předsedy. 

Z jeho vystoupení bylo patrno, že docházelo k obcházení vedení pobočky členy pobočky při 

přípravě a pořádání speciálek, delegaci posuzovatelů celorepublikovým vedením klubu. 

  
K tomuto bodu proběhla široká diskuse a bylo navrženo toto usnesení, které bylo schváleno 

všemi hlasy. 

USNESENÍ 16/4/1/1: ÚOK chovatelů holubů doporučuje statutárním zástupcům 

Klubu chovatelů holubů českých staváků, stanovit jasná pravidla fungování klubové 

pobočky. Doporučuje i zlepšit komunikaci s pobočkami na všech úrovních a dodržovat 

platné předpisy a ustanovení platná v ČSCH.  

Dále bylo jednáno o posuzování holubů na výstavách. ÚOK chovatelů holubů dostala podnět 

k projednání posuzování speciální výstavy českých staváků jihočeské pobočky v Písku v roce 

2015. 

Jiří Holaň konstatoval, že komise posuzovatelů projednala doručené stížnosti a konstatovala 

především porušení Výstavního řádu ČSCH pořadateli výstavy.  Při této výstavě došlo 

k posuzování holubů, lidmi, kteří nejsou certifikovanými posuzovateli ČSCH. Vše podle 

doloženého katalogu a oceňovacích lístků, kde bylo použito razítko tzv. Holubářského spolku.  

Vyjádřili se postupně všichni přítomní zástupci ÚOK chovatelů holubů a zástupci klubu. 

Přítel Bek konstatoval, že nesouhlasí s takto pořádanými akcemi a prohlásil, že by se neměli 

opakovat. Jiří Holáň vyjádřil politování nad skutečností, že přítel Bek i Maček byli na této 

výstavě a nesjednali nápravu. 

Jiří Holaň požádal zástupce klubu o vstřícné kroky a o návrhy, které by pomohly, zlepšovat 

chovaná plemena. Připomněl opakované, nelogické žádosti vedení klubů, o jmenování 

posuzovatelů specialistů. Kolegové Maček, Bek a Ing. Sousedík jsou členy sboru 

posuzovatelů a byli přítomni na jednání Shromáždění sboru, kde ÚOK  předložila Směrnici 

pro ustanovení specialistů, která nebyla schválena. Je tedy potřeba směrnici prosazovat na 

jednání sboru posuzovatelů, kde bude směrnice znovu předkládána. 

Na závěr tohoto bodu bylo navrženo toto usnesení, které bylo schváleno všemi hlasy. 

USNESENÍ 16/4/1/2: ÚOK chovatelů holubů důrazně ukládá Klubu chovatelů 

holubů českých staváků dodržovat platné předpisy a Stanovy ČSCH, pořádat a 

organizovat výstavy a přehlídky v rámci těchto předpisů. 

 

 



Ad. 2.  Kontrola usnesení z minulé schůze - 16/1/6/1 Kristek 

USNESENÍ OH 16/1/6/1: ÚOK chovatelů holubů vyzve znovu jednotlivé Kluby chovatelů 

holubů k zpracování evidence počtu chovaných holubů a přehledů o málo chovaných 

barevných a kresebných rázech národních plemen holubů – úkol trvalý. Zodpovídá – Jiří 

Kristek a tajemník ÚOK chovatelů holubů. 

Jiří Kristek informoval o dodaných podkladech od zástupců klubů. Všechny kluby budou 

znovu vyzvány k podání informací – zodpovídá Jiří Kristek - USNESENÍ OH 16/1/6/1: - 

trvalý úkol. 

Ad. 3.  Projednání návrhu smlouvy CV MKDH  2017- Matouš 

Ondřej Matouš informoval o jednání, které zatím nejsou ještě uzavřené. Informaci k tomuto 

podá na příštím jednání ÚOK chovatelů holubů. 

Ad. 4.  Projednání funkčních paušálů  - Matouš 

Ondřej Matouš přednesl návrh ÚV ČSCH  na projednání schválení funkčních paušálů. Po 

projednání bylo schváleno všemi hlasy.  

USNESENÍ 16/4/3/1: ÚOK chovatelů holubů schvaluje vyplácení funkčních paušálů. 

Zajistí př. Marušák 

Ad. 5.  Projednání zabezpečení CV 2016 – udělování šampionů, odvolací komise 

Pavel Wieder a Ondřej Matouš informovali o zajištění CV Chovatel 2016. Všechny podklady 

pro posuzovatele zajistil tajemník ÚOK. Jsou rozepsány čestné ceny, poháry. Soupisové archy 

budou předány u prezence všem posuzovatelům. Šampionů je stanoveno 35, budou přiděleny 

po konzultaci, s př. Jiřím Holaněm. Pavel Wieder doplnil další informaci – je nutné dodržovat 

Výstavní řád a ustavovat na celostátních výstavách odvolací komise. Přítel Marušák 

konstatoval, že již druhým rokem je přihlášeno plemeno slezský voláč straka černý opál jako 

novošlechtění k uznávacímu řízení. K posouzení byla navržena komise ve složení Mgr. 

Veselý Alexandr, Holáň Jiří a Kristek Jiří. 

USNESENÍ 16/4/5/1: ÚOK chovatelů holubů schvaluje udělení počtu šampionů na 

CV Chovatel 2016 a ustanovení komise pro uznávání  novošlechtení . Členy komise jsou: 

předseda Mgr. Veselý Alexandr, členové Holáň Jiří a Kristek Jiří. 

 Ad. 6.  Projednání vyhodnocování PCH 

Jiří Kristek i informoval o přípravách vyhodnocování plemenných chovů na roky 2017 – 

2018. 

Na CV Chovatel 2016 je přihlášeno 42 chovů. Navrhl komisy pro schvalování Jiří Kristek, 

Pavel Wieder a příslušný posuzovatel, který dané plemeno posuzuje.  

USNESENÍ 16/4/6/1: ÚOK chovatelů holubů schvaluje stanovení komise pro 

uznávání plemenných chovů holubů na roky 2017 – 2018. Členy komise jsou: předseda 

Jiří Kristek, členové Pavel Wieder a posuzovatel, který posuzuje dané plemeno. 



Na závěr Pavel Wieder přednesl žádost Klubu chovatelů holubů prácheňských káníků o 

finanční příspěvek k 60 letům výročí založení klubu a 75 letům uznání prácheňského káníka. 

Pavel Wieder navrhl po projednání poskytnout příspěvek ve výši 3.000,- Kč – zajistí tajemník 

ÚOK. 

USNESENÍ 16/4/6/2: ÚOK chovatelů holubů schvaluje poskytnutí finančního 

příspěvků pro Klub chovatelů holubů prácheňských káníků ve výši 3.000,-Kč - zajistí 

tajemník ÚOK.    

Pavel Wieder poděkoval přítomným za vstřícný přístup a jednání ukončil. 

Zapsal: Tomáš Marušák 

V Lysé nad Labem, 17. listopadu 2016 

 


